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Parlament České republiky 
POSLANECKÁ SNĚMOVNA 

2014 

7. volební období 

 

Z Á P I S 

z 9. schůze 

výboru pro zdravotnictví, 

která se konala  

dne 4. září 2014 

 

 

 

 

Přítomni byli poslanci: Antonín Pavel, Běhounek Jiří, Brázdil Milan, Hnyková Jana, 

Hovorka Ludvík, Kaňkovský Vít, Kasal David, Koskuba Jiří, Krákora Jaroslav, Mackovík 

Stanislav, Marková Soňa, Nohavová Alena, Nykl Igor, Pastuchová Jana, Skalický Jiří, 

Svoboda Bohuslav, Štětina Jiří, Volčík Pavel, Vyzula Rostislav 

Omluveni: Adam Vojtěch, Havíř Pavel, Heger Leoš, Holík Pavel, Kostřica Rom 

 

 

9. schůzi výboru pro zdravotnictví vedl předseda výboru, poslanec prof. MUDr. 

Rostislav Vyzula, CSc. Zahájil tuto schůzi v 9.00 hodin. Přivítal na jednání přítomné 

poslankyně a poslance, zástupce ministerstev a všechny přítomné hosty z řad odborné či 

laické veřejnosti.  

 

 

Předseda výboru seznámil přítomné s programem schůze: 

 

 

1. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 378/2007 Sb., o léčivech a o změnách 

některých souvisejících zákonů (zákon o léčivech), ve znění pozdějších předpisů, a zákon č. 

70/2013 Sb., kterým se mění zákon č. 378/2007 Sb., o léčivech a o změnách některých 

souvisejících zákonů (zákon o léčivech), ve znění pozdějších předpisů /sněmovní tisk 259/ 

 

                                                                             Odůvodní: MUDr. Svatopluk Němeček, MBA, 

                                ministr zdravotnictví, 

                                                       MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA,                                                             

náměstek pro zdravotní pojištění MZd 

                                                Zpravodaj: MUDr. Pavel Volčík 
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2.  Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 48/1997 Sb., o veřejném zdravotním pojištění 

a o změně a doplnění některých souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů, a další 

související zákony /sněmovní tisk 260/  

                                                            Odůvodní: MUDr. Svatopluk Němeček, MBA 

                  ministr zdravotnictví, 

                                          MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA,  

                                                                       náměstek pro zdravotní pojištění MZd 

                                                                       Zpravodaj: doc. MUDr. Bohuslav Svoboda, CSc. 

 

3.  Návrhy zdravotně pojistných plánů zdravotních pojišťoven na rok 2014 s Vyjádřením vlády a 

se souhrnným hodnocením, hodnocením zdravotně pojistných plánů jednotlivých zdravotních 

pojišťoven na rok 2014 a s tabulkovými přílohami /sněmovní tisk 263/ 

 

                                                            Odůvodní: MUDr. Svatopluk Němeček, MBA 

                   ministr zdravotnictví, zástupce VZP a 

   zástupce SZP a ostatních zdravotních 

     pojišťoven                          

                                                                       Zpravodaj: prof. MUDr. Rostislav Vyzula, CSc. 

 

4.  Vládní návrh zákona o zdravotnických prostředcích – EU /sněmovní tisk 87/ 

 

                                                            Odůvodní: MUDr. Svatopluk Němeček, MBA 

                   ministr zdravotnictví, 

                                          MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA,  

                                                                   náměstek pro zdravotní pojištění MZd 

                                                                   PharmDr. Zdeněk Blahuta, ředitel SÚKL 

                                                           Zpravodaj: MUDr. Jaroslav Krákora 

 

5. Informace náměstka ministra zdravotnictví pro ochranu a podporu veřejného zdraví MUDr.    

 Vladimíra Valenty, Ph.D. 

 1.       V souladu s usnesením výboru č. 21 ze dne 23. 1. 2014 bude předloženo 

   a)  vyhodnocení útlumu hygienické služby v letech 2006 – 2012 

   b) zhodnocení dopadu změn organizace očkování od r. 2009 

   2.    Informace o průběhu realizace Národní strategie ochrany a podpory zdraví              

            a prevence nemocí Zdraví 2020 

 

 

6.   Stav ÚZIS a jeho agend, perspektivy 

 

                                                                   Odůvodní: doc. RNDr. Ladislav Dušek, Ph. D.  

  

 

7.    Sdělení předsedy 

 

 pražské zdravotnictví 
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 výsledky výběrových řízení vyhlášených MZd 

 výjezdní zasedání do Jihomoravského kraje – informace, usnesení 

 zahraniční cesty VZ – usnesení 

 

8.  Různé 

 

 přehled čerpání evropských fondů (posl. MUDr. Igor Nykl, posl. MUDr. Vít Kaňkovský) 

 problematika elektronických cigaret – prezentace (posl. MUDr. Igor Nykl) 

 

 

   Předseda výboru nechal hlasovat o programu schůze. Hlasování: PRO: 18, PROTI: 0, 

ZDRŽEL SE: 0. Program schůze byl schválen. (usnesení č. 43) 
 

   Poté předseda informoval o exkurzi do závodu Zentiva – Sanofi, která proběhne  po skončení 

schůze výboru od 14.00 hodin. Pozval všechny přítomné poslance. 

 

       Proběhlo hlasování o možnosti vystoupení veřejnosti na schůzi výboru. Hlasování: 

PRO: 19, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0. Možnost vystoupení veřejnosti byla schválena. 

Ad 1) Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 378/2007 Sb., o léčivech a o změnách 

některých souvisejících zákonů (zákon o léčivech), ve znění pozdějších předpisů, a zákon č. 

70/2013 Sb., kterým se mění zákon č. 378/2007 Sb., o léčivech a o změnách některých 

souvisejících zákonů (zákon o léčivech), ve znění pozdějších předpisů /sněmovní tisk 259/ 

     V úvodu vystoupil ministr zdravotnictví, MUDr. Svatopluk Němeček, MBA, který seznámil 

přítomné krátce s obsahem sněmovního tisku. Poté předal slovo náměstkovi pro zdravotnicí 

pojištění MUDr. Philippovi, Ph.D., MBA. Vzhledem k tomu, že úvodní slovo k tomuto tisku 

bylo již předneseno na plénu Poslanecké sněmovny, byla jen krátce shrnuta problematika úprav 

zákona ve sněmovnímu tisku. Elektronická preskripce má začít platit s účinností od 1. ledna 

2015.  

     K bodu vystoupil zpravodaj tisku, poslanec Pavel Volčík. Načetl zpravodajskou zprávu s tím, 

že návrh umožňuje zachování možnosti elektronické i listinné preskripce. 

    Proběhla obecná rozprava, do které se přihlásil poslanec Jiří Skalický. Ten uvedl, že vítá 

možnost posunutí termínu přijetí zákona, který umožní elektronickou preskripci, tato snaha by 

neměla být potlačena. Poslanec Ludvík Hovorka sdělil, že nejde jen o odsunutí termínu přijetí 

návrhu, trvá na zrušení povinnosti elektronické preskripce, je nutné zachovat i možnost 

předepisování léčivých přípravků v listinné podobě. Poslanec Bohuslav Svoboda  navrhuje 

nastartovat systém elektronické preskripce s jistou motivací pro předepisujícího lékaře 

(ekonomicky i úspora času). Předseda výboru, poslanec Rostislav Vyzula vítá možnost 
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elektronické preskripce. Je nyní otázkou zda ji zamítnout úplně či pouze odložit termín přijetí její 

povinnosti od 1. ledna 2015. Navrhl vytvoření pracovní komise k tomuto tématu. Poslanec 

Ludvík Hovorka dodal, že nezpochybňuje výhody zavedení elektronické preskripce, nicméně 

vyjadřuje nesouhlas s jejím bezvýhradným zavedením. Trvá na možnosti zachování 

předepisování listinných receptů. Poslanec Jiří Skalický se ostře ohradil proti tvrzení, týkajícího 

se souvislosti zavedení el. preskripce se zakázkou pro SÚKL. Poslanec Koskuba uvedl, že 

elektronický recept by měl být výhodný pro lékaře a neměl by nijak omezovat pacienty.  

       Vystoupil prezident ČLK, Milan Kubek. Ten sdělil, že o elektronickou preskripci nejeví 

lékaři zájem. Měla by být ekonomická, měla by pokrýt navýšenou práci lékaři a měla by 

zjednodušovat práci. Odklad termínu nic neřeší. Komise též nic nevyřeší. Poslanec Jiří Běhounek 

uvedl, že jde o technikálie. Je potřeba tuto situaci vyřešit, jinak dojde k situaci, že budou lékaři 

předepisovat elektronické recepty nelegálně. Je nutno posunout termín přijetí ve smyslu 

navrženého pozměňovacího návrhu. 

         Proběhla podrobná rozprava, kde předseda výboru navrhl přijmout navrhovaný 

pozměňovací návrh s účinností elektronické preskripce od 1. 1. 2018 s tím, že ještě bude 

vytvořena pracovní skupina výboru, která se problematikou bude zabývat.  

 

             Proběhlo hlasování o pozměňovacím návrhu R. Vyzuly, L. Hegera, D. Kasala a J. 

Krákory. Hlasování: PRO: 16, PROTI: 3, ZDRŽELO SE: 0. Pozměňovací návrh byl přijat. 

               Proběhlo hlasování o návrhu usnesení ve smyslu navrženého pozměňovacího návrhu. 

Hlasování: PRO: 18, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 1 (posl. Ludvík Hovorka). Usnesení bylo 

přijato. (usnesení č. 44) 

 

     Předseda výboru navrhl vytvořit pracovní skupinu, která by se zabývala systémem 

elektronické preskripce a mapovala by celou problematiku a proces příprav zákona. Jako členy 

pracovní skupiny byli navrženi: poslanec Jaroslav Krákora, poslanec David Kasal, poslanec Jiří 

Skalický a poslanec Pavel Volčík, dále zástupci SÚKL a MZd. Proběhlo hlasování o vytvoření 

této pracovní skupiny. Hlasování: PRO: 19, PROTI: 0, ZDRŽELI SE: 0. Návrh byl přijat.  
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Ad 2) Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 48/1997 Sb., o veřejném zdravotním 

pojištění a o změně a doplnění některých souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů, a 

další související zákony /sněmovní tisk 260/  

  

           K bodu vystoupil ministr zdravotnictví, který zopakoval důvody předložení sněmovního tisku 

č. 260. Hovořil o zrušených regulačních poplatcích dle nálezu Ústavního soudu. Nyní je návrh na 

zachování regulačního poplatku za využití lékařské pohotovostní služby. Dále specifikoval 

kompenzaci nákladů za  zrušené regulační poplatky poskytovatelům. Nyní se hledá konsenzus nad 

kompenzací lékárenské obci.  

                Poslanec Bohuslav Svoboda vystoupil s tím, že nesouhlasí se zrušením regulačních poplatků. 

Nyní je nutné definování nositele výkonu v SZV. 

      Proběhla obecná rozprava. Vystoupil poslanec Igor Nykl, který informoval přítomné o 

regulačních poplatcích v zemích EU. Náměstek MZd MUDr. Philipp sdělil, že Ministerstvo 

zdravotnictví je schopno definovat nositele výkonu u lékárenské péče do konce roku. Poslanec Jiří 

Štětina doplnil, že poplatek by měl získávat ten, kdo lék prodává, nikoliv distributor. Poslankyně 

Soňa Marková odůvodnila své dva předkládané pozměňovací návrhy, které jsou variantní. Poslanec 

Jiří Skalický vidí jako stanovení farmaceuta, jako nositele výkonu, jako jediné řešení. Náměstkyně 

MZd pro legislativu JUDr. Lenka Teska Arnoštová informovala, že toto je schopno Ministerstvo 

zdravotnictví splnit do konce roku, připravit nový sazebník výkonů. Poslanec Ludvík Hovorka 

požádal Ministerstvo zdravotnictví o přehled vývoje výdajů na Zdravotnickou záchrannou službu.  

           Poslanec Ludvík Hovorka oznámil stažení svého pozměňovacího návrhu. Poslanec Jaroslav 

Krákora oznámil své dva pozměňovací návrhy. Dále byly předloženy 2 pozměňovací návrhy 

poslankyně Soni Markové a 1 pozměňovací návrh poslance Ludvíka Hovorky. Poslanec Bohuslav 

Svoboda jako zpravodaj k tomuto tisku vyslovil své závěry k předloženým pozměňovacím 

návrhům. 

        Předseda výboru nechal hlasovat o jednotlivých pozměňovacích návrzích. Hlasování o 

pozměňovacím návrhu poslance Jaroslava Krákory (farmaceuti): Hlasování: PRO: 19, 

PROTI: 0, ZDRŽELI SE: 0. Pozměňovací návrh byl přijat. 
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              Pozměňovací návrh poslance Jaroslava Krákory (slevy, boj proti darům, bonusům): 

Hlasování o pozměňovacím návrhu: PRO: 18, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 1. (poslanec Jiří 

Koskuba). Pozměňovací návrh byl přijat. 

          Hlasování o pozměňovacím návrhu poslance Ludvíka Hovorka (vstupování do smluv): 

Hlasování: PRO: 4, PROTI: 7, ZDRŽELI SE: 7.  Pozměňovací návrh nebyl přijat. 

              Hlasování o pozměňovacím návrhu 1 poslankyně Soni Markové (úplné zrušení 

regulačních poplatků vč. pohotovosti + snížení limitů): Hlasování: PRO: 3, PROTI: 7, 

ZDRŽELI SE: 7.  Pozměňovací návrh nebyl přijat. 

           Hlasování o pozměňovacím návrhu 2 poslankyně Soni Markové (ponechání poplatku za 

pohotovostní službu, ale započítání do limitu): Hlasování: PRO: 3, PROTI: 7, ZDRŽELI SE: 

7. Pozměňovací návrh nebyl přijat.  

            Proběhlo hlasování o usnesení jako celku včetně přijatých pozměňovacích návrhů. 

Hlasování: PRO: 16, PROTI: 0, ZDRŽELI SE: 3 (poslanec Bohuslav Svoboda, poslankyně 

Soňa Marková, poslanec Jiří Koskuba). Usnesení bylo přijato. (usnesení č. 45) 

 

 Ad 3)  Návrhy zdravotně pojistných plánů zdravotních pojišťoven na rok 2014 s Vyjádřením 

vlády a se souhrnným hodnocením, hodnocením zdravotně pojistných plánů jednotlivých 

zdravotních pojišťoven na rok 2014 a s tabulkovými přílohami /sněmovní tisk 263/ 

              Ke sněmovnímu tisku vystoupil zpravodaj, poslanec Rostislav Vyzula, předseda výboru. 

Krátce shrnul základní informace ze zdravotně pojistných plánů. K tomuto bodu pak vystoupil 

náměstek MZd. Tom Philipp, uvedl, že posunutí termínu odevzdání plánů bylo způsobeno také tím, 

že dvě pojišťovny je měly neúplné a byly vraceny k přepracování. Poslanec Jiří Štětina vznesl 

nesouhlas s tím, že jsou zdravotně pojistné plány předkládány tak pozdě. Bylo by dobré je obdržet 

vždy nejpozději v březnu. Poslanec Jiří Běhounek sdělil, že je nutné vždy provázat zdravotně 

pojistné plány s úhradovou vyhláškou, proto přicházejí tak pozdě. Náměstek Philipp navrhl do 1. 

pololetí 2015, rychleji to nejde. Vznikl společný konsenzus nad termínem – do 21. 3. 2015. 

                Proběhlo hlasování o přijetí zdravotně pojistných plánů včetně doplňujícího usnesení 

o dodání těchto plánů do PS v termínu do 21. 3. 2015 na rok 2015. Hlasování: PRO: 19, 

PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0.  Návrh usnesení byl přijat. (usnesení č. 46) 
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Ad 4)  Vládní návrh zákona o zdravotnických prostředcích – EU /sněmovní tisk 87/ 

 

            Tento tisk uvedl ministr zdravotnictví, jde zejména o otázku úhrad zdravotnických 

prostředků. MZd avizovalo, že bude nutná úprava. Nelze ji udělat narychlo, je nutné nejprve 

zmapovat trh. Debata o tomto tisku vznikla již v minulosti, tisk byl přerušen a nyní vznikl nový 

komplexní pozměňovací návrh. Ministr poděkoval za čas a vstřícnost při tvorbě tohoto zákona.  

  P ředseda výboru uvedl, že jde o náročný materiál, který byl pečlivě studován a opakovaně 

analyzován. Poslanec Milan Brázdil vznesl dotaz, zda v zákoně je uvedena možnost přímého 

vydávání zdravotnických prostředků lékaři. Poslanec Jiří Štětina hovořil o svém pozměňovacím  

návrhu, aby mohli oftalmologové vydávat oční čočky. Tento pozměňovací návrh pan poslanec stáhl.  

             Ředitel SÚKL PharmDr. Zdeněk Blahuta oznámil přítomným, že možnost vydávání 

zdravotnických prostředků lékaři je v zákoně zakotvena. Poslankyně Soňa Marková vznesla dotaz, 

zda bude SÚKL schopen zvládnout agendu, kterou mu zákon ukládá. K tomu ředitel SÚKL Zdeněk 

Blahute sdělil, že SÚKL tuto úlohu zvládne. Byla ukončena obecná rozprava. 

                      V podrobné rozpravě byl načten komplexní pozměňovací návrh. Hlasování o 

pozměňovacím návrhu: PRO: 19, PROTI: 0, ZDRŽELI SE: 0. Pozměňovací návrh byl přijat.  

                     Bylo hlasováno o usnesení jako celku včetně přijatého pozměňovacího návrhu: 

Hlasování: PRO: 18, PROTI: 0, ZDRŽELI SE: 0. Usnesení bylo přijato. (usnesení č. 47) 

  

 Ad 5)  Informace náměstka ministra zdravotnictví pro ochranu a podporu veřejného zdraví 

MUDr.  Vladimíra Valenty, Ph.D. 

1.  V souladu s usnesením výboru č. 21 ze dne 23. 1. 2014 bude předloženo 

   a)  vyhodnocení útlumu hygienické služby v letech 2006 – 2012 

   b) zhodnocení dopadu změn organizace očkování od r. 2009 

  2.    Informace o průběhu realizace Národní strategie ochrany a podpory zdraví a prevence nemocí 

Zdraví 2020 

          K tomuto bodu přednesl náměstek Vladimír Valenta svou prezentaci. Poslanec Ludvík 

Hovorka k tomuto bodu žádá Ministerstvo zdravotnictví o předložení vývoje nákladů na očkování v 

letech 2006 – 2013, žádá vyčíslení nákladů. Dále žádá o navýšení rozpočtu na hygienické stanice a 

boj proti úbytku lékařů v hygienické službě.  
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                Poslanec Vít Kaňkovský vznesl na pana náměstka dotaz ohledně hexavakcíny a hlukových 

limitů. Pan náměstek Valenta slíbil k těmto dotazům zaslat písemné vyjádření. 

                  Bylo hlasováno usnesení k tomuto bodu. Hlasování. PRO: 16, PROTI: 0, ZDRŽELI 

SE: 0. Usnesení bylo přijato. (usnesení č. 48)  

 

       Ad 6)  Stav ÚZIS a jeho agend, perspektivy 

                 K tomuto bodu byl představen nový ředitel ÚZIS. doc. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D.  

Přednesl kratší prezentaci o cílech a směřování této instituce. Přislíbil, že by chtěl celý systém v 

ÚZIS revitalizovat. Dále by chtěl revitalizovat celý systém DRG. Nový sazebník výkonů bude pak  

na MZd.   

  

     Ad 7)    Sdělení předsedy 
 

 pražské zdravotnictví 

 výsledky výběrových řízení vyhlášených MZd 

 výjezdní zasedání do Jihomoravského kraje – informace, usnesení 

 zahraniční cesty VZ – usnesení 

 

 Předseda výboru navrhl ustanovit pracovní skupinu k tématu pražského zdravotnictví. 

Členy by byli poslanci Vít Kaňkovský, David Kasal, Bohuslav Svoboda a Jiří Koskuba. 

Proběhlo hlasování o ustanovení této skupiny: Hlasování: PRO: 14, PROTI: 0, 

ZDRŽEL SE: 1. Návrh byl přijat. 

 

 Předseda výboru Rostislav Vyzula informoval o nových proběhlých výběrových 

řízeních na ředitele  – FN Plzeň, Nemocnice Na Homolce a MOÚ.  

 

 Poté předseda informoval o výjezdním zasedání Výboru pro zdravotnictví do 

Jihomoravského kraje, které by mělo proběhnout v termínu od 15. - 17. 10. 2014. Hlasování 

o usnesení: PRO: 12, PROTI: 0, ZDRŽELI SE: 0. Návrh usnesení byl přijat. (usnesení č. 

50) 

 

 Předseda výboru informoval přítomné o zahraniční pracovní cestě do Kazachstánu v 

termínu od 29. 9. do 3. 10. 2014. Do delegace je navrženo 6 členů: poslankyně Soňa 

Marková, poslanec Rostislav Vyzula, poslanec Jaroslav Krákora, poslanec Jiří Skalický, 

poslanec David Kasal a poslanec Pavel Antonín. Proběhlo hlasování ke schválení této 

delegace: PRO: 12, PROTI: 0, ZDRŽELI SE: 0. Návrh usnesení byl přijat. (usnesení č. 

51) 
 

 Předseda výboru vznesl dotaz, zda někdo z členů výboru má zájem řešit téma „Mořský 

koník“. Nikdo z členů výboru neprojevil zájem. 
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            Ad 8)  Různé 

 

 přehled čerpání evropských fondů (posl. MUDr. Igor Nykl, posl. MUDr. Vít Kaňkovský) 

 problematika elektronických cigaret – prezentace (posl. MUDr. Igor Nykl) 

 

 K tématu evropských fondů vystoupil poslanec Vít Kaňkovský s tím, že navrhuje 

revokaci usnesení VZ č. 33 s tím, že by výbor již nepožadoval po Ministerstvu zdravotnictví 

zasílání průběžných správ o čerpání evropských fondů v třítýdenních intervalech. Navrhuje 

vytvořit pracovní tým, který by se tímto tématem zabýval a podával by výboru průběžnou 

zprávu. Tento tým by konzultoval kroky s MZd. K bodu vystoupil ředitel Odboru evropských 

fondů PhDr. Mgr. Jan Bodnár. Jako členy pracovní skupiny byli navrženi poslanci: Vít 

Kaňkovský, Igor Nykl a Ludvík Hovorka.  

 

 Bylo hlasováno o usnesení k evropským fondům. Hlasování: PRO: 15, PROTI: 0, 

ZDRŽELI SE: 0. Návrh byl přijat.  
 

 Posledním bodem schůze bylo téma elektronických cigaret. K tomuto bodu proběhla 

kratičká prezentace.  

 

 Předseda výboru, prof. Vyzula závěrem poděkoval přítomným za účast. Schůze skončila 

ve 13.05 hodin. 

 

 

 

 

 Za správnost: Mgr. Martin Blažek 
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       Jana Hnyková, v.r.                                           Rostislav Vyzula, v.r. 

     ověřovatelka výboru          předseda výboru pro zdravotnictví 


